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LLa FELIB va reunir el 10 de desembre, en 
sessió ordinària, els membres del Consell 
Executiu per darrera vegada el 2010. La re-

unió va servir per fer un balanç de l’any, del qual 
el president, Joan Ferrà, en destacà «el paper 
de la FELIB en la reivindicació d’un tracte més 
just per a les entitats locals», posant de relleu 
la creació de la Comissió per al Desenvolupa-
ment de l’Estatut d’Autonomia Local, que treba-
lla juntament amb el Govern de les Illes Balears 
per definir les competències municipals i el seu 
cost efectiu, com a punt de partida per a l’impuls 
del Pacte Local i la negociació d’un futur Estatut 
d’Autonomia Local. Aquesta comissió és una al-
tra passa en la lluita que manté des de fa temps 
la FELIB per un finançament local més ajustat a 
les necessitats dels ajuntaments i per la conse-
cució d’un Estatut d’Autonomia Local.
Fins a dia d’avui, la comissió ha tractat de les 
competències en Educació, Serveis Socials i 
Sanitat, tot i que Joan Ferrà va recordar que «en-
cara en queden moltes de pendents».
De la seva banda, els batles i regidors feren res-
saltar que la feina de la comissió és molt fructí-
fera, perquè «ha ajudat a dilucidar qui s’ha de fer 

càrrec de les competències i, per tant, del seu 
cost, i també perquè amb aquest document s’ha 
arribat a un nivell de compromís i de concreció 
que abans no existia».
Així mateix, es va convidar Guillem Fullana, di-
rector general d’Indústria, i Àngel Gallego, cap 
del Servei d’Indústria, per tractar de les estafes 
i les pràctiques abusives per part d’empreses 
instal·ladores de gas. Les principals víctimes 
són les persones majors, els estrangers i, més 
recentment, els convents de monges. L’objectiu 
de la reunió amb la FELIB era demanar la 
col·laboració dels ajuntaments perquè s’informi 
adequadament la ciutadania, sobretot els sec-
tors més susceptibles d’esdevenir víctimes 
d’aquestes estafes. Guillem Fullana explicà que 
«normalment són empreses autoritzades però 
que enganen la població amb les instal·lacions 
del gas butà, arribant a cobrar-los autèntiques 
barbaritats.»
Així, per mitjà d’aquesta campanya –la qual 
s’anunciarà a la premsa i a la televisió–, la Con-
selleria de Comerç, Indústria i Energia vol arribar 
sobretot a la gent que viu als pobles, atès que és 

La FELIB posa el punt final al 2010 amb una reunió 
del Consell Executiu

Guillem Fullana, director general d’Indústria, va informar els ajuntaments sobre les 
pràctiques abusives en les instal·laciones de gas
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on es realitzen més revisions i instal·lacions de 
gas. Guillem Fullana proposà al Consell Execu-
tiu que els ajuntaments que estiguin interessats 
poden sol·licitar que membres de la Conselleria 
es desplacin fins al municipi per fer una jornada 
informativa per a la ciutadania.   
Un dels grans inconvenients, no obstant, és que 
demanar la inspecció de la instal·lació és res-
ponsabilitat de l’usuari –que ha de fer-ho com 
a mínim cada cinc anys–, així com també ho és 
l’elecció de l’empresa, la qual ha d’estar autorit-
zada per la Conselleria. El cost de la inspecció, 
malgrat tot, no està fixat. Els usuaris disposen 
d’un llistat d’empreses autoritzades al web de la 
Direcció General d’Indústria (www.caib.es).
Posteriorment, la secretària general, Joana Alo-
mar, va presentar un esborrany d’execució de 
pressupost del 2010 a dia 7 de desembre. La 
previsió estimada era tancar l’any amb equilibri 

entre els ingressos i pressuposts, i es contem-
plava la possibilitat d’un balanç amb superàvit.
Finalment, havent acabat la reunió, va tenir lloc 
el tradicional dinar de Nadal entre els membres 
del Consell Executiu i el personal laboral de la 
FELIB.

La directora general de Salut Pública, Marga-
lida Buades, va assistir a la reunió del Con-
sell Executiu de dia 14 de gener per exposar 

la Llei 42/2010, per la qual es modifica la Llei 
28/2005, de 26 de desembre, de mesures sani-
tàries enfront del tabaquisme i reguladora de la 
venda, el subministrament, el consum i la publi-
citat dels productes del tabac, i quines són les 
conseqüències per als municipis. Aquesta nova 
llei, que va entrar en vigor a l’Estat espanyol el 
2 de gener, estableix que tots els espais tancats 
d’ús públic són espais sense fum i prohibeix fu-
mar en recintes de parcs infantils i àrees i zo-
nes de joc per a la infància (espais a l’aire lliure 
acotats amb equipament per al joc i el lleure de 
menors), en bars, restaurants, casinos, bingos 
i sales de festa, en escoles o en els instituts i 
en les seves immediacions, i també en edificis 
públics, com ara les cases consistorials, entre 
altres indrets.
Actualment, la funció d’inspecció, control i la 
potestat sancionadora en matèria antitabàqui-
ca recau en les autoritats sanitàries, amb la 
col·laboració de les instàncies autonòmiques 
i locals competents. Les infraccions es poden 
sancionar amb multes que varien dels 30 euros, 

en cas d’infraccions lleus, fins als 600.000 euros, 
en el cas d’infraccions molt greus.
Margalida Buades va transmetre al Consell Exe-
cutiu algunes peticions del sector de la restau-
ració. Atès que una de les conseqüències més 
immediates de l’aplicació de la Llei antitabac ha 
estat la instal·lació de nombroses terrasses a les 
places i carrers dels municipis amb la finalitat 
de no perdre els clients fumadors, els restaura-
dors temen que els ajuntaments culpin els bars 
del renou que produeixen els clients al carrer i 
demanen que, en qualsevol cas, es sancioni al 
fumador, i no al bar.  Així mateix, els restaura-
dors demanaren que els ajuntaments permetin 
augmentar el nombre de taules i cadires de les 
terrasses, a la qual cosa Joan Ferrà va respon-
dre que creu que «no hi haurà cap problema, 
sempre i quan es compleixi amb les ordenances 
municipals.»
Els assistents aprofitaren per demanar dubtes 
sobre exactament en quins espais públics està 
prohibit fumar. Margalida Buades els comunicà 
que la Direcció General de Salut Pública que-
dava a la seva disposició per resoldre qualsevol 
dubte d’aquest tipus i els va demanar que els 
fessin arribar les seves consultes.

La FELIB es reuneix amb la Direcció General de Salut Pública  per parlar 
sobre les mesures sanitàries enfront del tabaquisme

Margalida Buades va explicar les conseqüències de la llei per als municipis i va resoldre 
els dubtes dels batles sobre la seva aplicació
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La FELIB participa en l’adaptació de quatre línies de bus interurbanes que milloraran l’accés de la Part 
Forana a l’hospital de Son Espases
La Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat, el Consorci de Transports de Mallorca i la FELIB presen-
taren quatre línies interurbanes d’autobusos que milloraran l’accés dels usuaris de la Part Forana a 
l’hospital de Son Espases. Concretament, es tracta de les línies 200, 210, 211 i 220. Això facilitarà 
que els ciutadans que viuen als municipis d’Esporles, Banyalbufar, Estellencs, Sóller i el Port de 
Sóller, Fornalutx, Bunyola, el nucli de Palmanyola, Valldemossa i Deià podran accedir a l’hospital 
sense necessitat de fer transbordaments en altres mitjans de transport, ja siguin públics o privats. 
Val a dir a la FELIB hi havia hagut diverses reunions per intentar donar una solució a la qüestió dels 
accessos dels ajuntaments de la Serra de Tramuntana a Son Espases.

El Departament de Cooperació Local presenta la memòria del Pla d’Obres i Serveis 2007-2010
El conseller de Cooperació Local, Miquel Rosselló, i el director insular, Joan Verger, presentaren, 
el 18 de gener, la memòria del Pla d’Obres i Serveis 2007-2010 del Consell de Mallorca, que 
recull, a més de les dades referides al POS estricte, les ajudes de l’Assessoria de Cooperació 
Tècnica d’Obres, les ajudes per fuites d’aigua, i l’ajuda extraordinària per injectar liquiditat als 
municipis aprovada a final d’any. En total, unes ajudes de més de 61 milions d’euros –incloent-hi 
els 4 milions dels plurianuals compromesos del POS 2011–, una xifra molt elevada que ha arribat, 
a més, en un període de crisi econòmica i de retallades en la despesa pública.
Tant Verger com Rosselló recordaren que els ajuntaments han prioritzat les inversions que han 
estimat més oportunes, i que s’han fet quatre rondes de reunions amb tots els batles i batlesses, 
per tal de donar resposta a les necessitats dels municipis. Amb anterioritat, el conseller ja havia 
exposat a la FELIB el disseny del POS per al 2011.
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La FELIB assisteix a les VIII Jornades de formació 
contínua en les administracions locals
La secretària general de la FELIB, Joana Alo-
mar, i la responsable del Departament de For-
mació, Àngela Gracia, assistiren a les jornades 
sobre formació contínua en les administra-
cions locals que tingueren lloc a Santa Pola 
els dies 25 i 26 de novembre. Les jornades 
serviren per donar a conèixer les novetats del 
Pla de Formació Contínua per al 2011. A més, 
la trobada amb altres federacions de municipis 
va permetre intercanviar impressions i posar 
en comú experiències, la qual cosa féu de les jornades un encontre molt enriquidor.

Es constitueix la Comissió de Turisme de la FELIB, 
que treballarà per cercar solucions als problemes 
dels municipis turístics
La FELIB ha constituït la Comissió de Turisme, 
que s’ha marcat com a objectiu donar solu-
cions als problemes que pateixen els munici-
pis turístics. Aquestes zones demanen un mí-
nim d’inversió pública, més manteniment de 
les zones públiques, un augment dels serveis i 
neteja de platges, entre d’altres, per fer front a 
l’augment de població durant la temporada tu-
rística. Així, els municipis volen determinar i de-
limitar les seves obligacions, alhora que prete-
nen explorar nous sistemes de finançament que 
els compensin. En aquesta comissió treballaran 

conjuntament tretze municipis, l’Administració i 
els hotelers.
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Informe del Serveis Jurídics de la FELIB

Resum dels treballs relatius al conveni de 
col·laboració per dur a terme tasques de conser-
vació, manteniment i millora dels centres de se-
gon cicle d’educació infantil i primària de les Illes 
Balears

E ls inicis d’aquests treballs es remunten a finals 
de l’any 2008, quan es va crear una comissió 
interna en el si de la FELIB, que tenia com a 

objectiu principal l’establiment de criteris comuns 
en la gestió de les escoletes municipals i l’estudi 
d’altres qüestions relatives als centres de segon ci-
cle d’educació infantil i d’educació primària. 
Destaquen els acords relatius a les quotes que han 
de satisfer els usuaris de les escoletes municipals, 
així com les recomanacions amb relació als treballs 
de conservació, manteniment i subministrament 
d’aquests centres.
D’altra banda, i en un sentit més ample, pel que fa a 
l’àmbit de les competències a estudiar, a l’Assemblea 
General extraordinària de la FELIB celebrada el 26 
de març de 2010 es varen aprovar dues ponències: 
«Les competències de les entitats locals» i «El fi-
nançament de les corporacions locals» i, de confor-
mitat amb l’esperit d’aquests texts, es varen iniciar 
els contactes amb el Govern balear per desenvo-
lupar el que ha de ser el futur Estatut d’Autonomia 
Local.
Per institucionalitzar aquests contactes, el 24 de 
març de 2010 es va subscriure un protocol de 
col·laboració entre el Govern de les Illes Balears i 
la FELIB, arran del qual es creà la Comissió per al 
Desenvolupament de l’Estatut d’Autonomia Local, 
encarregada d’actuar com a òrgan d’interlocució 
permanent entre el Govern de les Illes Balears i la 
FELIB en el procés de creació del Pacte Local. La 
finalitat principal d’aquesta comissió és impulsar el 
procés del Pacte Local i les actuacions necessàries 
per al seu desenvolupament, en tots els seus as-
pectes, posant especial atenció en les competèn-
cies locals i el seu finançament.
El protocol preveu la creació de tants òrgans com-
plementaris com siguin necessaris per al desenvo-
lupament de les funcions. Per aquesta raó, i amb 
la finalitat de tractar del tema de les competències 
locals, es va crear la Mesa de Competències per al 
Desenvolupament de l’Estatut d’Autonomia Local. 
La primera competència que va tractar la mesa va 
ser la d’Educació, i es va aprofitar la feina realitzada 
per la comissió interna de la FELIB durant els anys 
2008 i 2009. Així mateix, es va donar entrada als 
membres del consells insulars.
La mesa va analitzar les competències municipals 
en matèria educativa, especialment pel que fa a 
l’equipament, manteniment i millora dels centres 

educatius. La senyora Elvira Badia Corbella, direc-
tora general de Planificació, va ser nomenada presi-
denta, i la senyora Maria Eulàlia Mas Espinosa, cap 
del Servei de Corporacions Locals de la Direcció 
General d’Administracions Públiques, va ser nome-
nada secretària de la mesa.
A les sessions de la mesa es va posar de manifest la 
necessitat de delimitar clarament les competències 
que corresponen a ambdues administracions pel 
que fa al manteniment dels centres, i es va fer pa-
lès que els ajuntaments habitualment assumeixen 
més tasques de les que normativament els corres-
ponen.
Amb posterioritat, i una vegada delimitades aques-
tes àrees d’actuació, la mesa va elaborar un model 
de conveni perquè fos subscrit entre la Conselleria 
d’Educació i Cultura del Govern Balear i cada ajunta-
ment, en què es delimiten clarament les tasques de 
millora, conservació i manteniment dels centres. Va-
ren participar també en aquesta tasca els membres 
dels Serveis Jurídics de la Conselleria d’Educació i 
Cultura, el senyor Miquel Amorós Navarro i el sen-
yor Ramon Rosselló Elós, i de la FELIB, el senyor 
Miquel Santandreu Bestard, el senyor Pedro Bofill 
Contreras i la secretària general, la senyora Joana 
Alomar Serra.
Finalment, aquest model de conveni va ser elevat i 
posteriorment aprovat per la Comissió per al Des-
envolupament de l’Estatut d’Autonomia Local el dia 
15 d’octubre de 2010. Aquest conveni, amb les se-
ves delimitacions competencials, formarà part d’un 
de caràcter més ampli que conformarà la base del 
futur Estatut d’Autonomia Local.

Miquel Santandreu Bestard
Pedro Bofill Contreras

Consultes als 
Serveis Jurdícs 

de la FELIB

971 76 09 11

serveisjuridics@felib.es



El passat 15 de desembre va tenir lloc al 
municipi de Campos la «Jornada de pre-
sentació de la implantació del Pla Aníbal a 
les administracions de les Illes Balears», or-
ganitzada per l’Ajuntament de Campos, la 
Direcció General de Tecnologia i Comunica-
cions del Govern balear, la Fundació IBIT i 
la FELIB, i amb la col·laboració del Ministeri 
d’Indústria, Turisme i Comerç. L’objectiu era 
donar a conèixer el que ha fet cada admi-
nistració en el marc del Pla Aníbal, i mostrar 
les implantacions que han realitzat els ajun-
taments. Campos és capdavanter a les Illes 
Balears en la implantació de l’administració 
electrònica. La culminació d’aquest pla 
d’actuació ha suposat una inversió de 
329.000 euros –obtinguts a través del Pla 
Avança– i ofereix la possibilitat a la ciutada-
nia de tramitar permisos i llicències d’obres, 
demanar certificats o registrar documents 
des de ca seva. Tomeu Vidal, informàtic de 
l’Ajuntament de Campos i responsable de 
tot el procés d’implantació, ha volgut des-
tacar que «és el primer cop que totes les 
administracions de les Illes Balears s’han 
posat d’acord per fer feina conjuntament, 

i que l’oficina tècnica (OTAE de l’IBIT) ens 
han donat un gran suport i recolzament en 
tot i a tots. Sense aquest suport no hagués 
estat possible.»
De la seva banda, Joana Alomar, secretària 
general de la FELIB, va anunciar la pos-
sibilitat d’oferir formació al personal dels 
ajuntaments perquè puguin emprar la tec-
nologia i les noves eines que permetin als 
municipis implantar l’administració electrò-
nica. Antonio Manchado, director general 
de Tecnologia i Comunicacions, féu ressal-
tar la necessitat de col·laboració entre les 
administracions per tal de posar en comú la 
feina feta i els projectes culminats, a més de 
crear un sistema únic que faciliti la compa-
tibilitat entre les tecnologies emprades per 
una administració i l’altra. Així mateix, An-
tonio Manchado va felicitar l’Ajuntament de 
Campos per aquesta fita, sobretot perquè el 
seu projecte podrà servir de model per a al-
tres municipis. Val a dir que aquest projecte 
els va valer el reconeixement d’ASLAN (As-
sociació de Proveïdors de Xarxa, Internet i 
Comunicacions) en l’apartat de millora de 
les comunicacions internes.

L’Ajuntament de Campos organitza una jornada sobre l’administració 
electrònica i presenta el seu projecte d’implantació, pioner a les Illes Balears

Moment de la presentació 
de la jornada.

La jornada va tenir una bona 
acollida, amb la participació 
d’un públic molt nombrós.

D’esquerra a dreta: 
Joana Alomar, Joan 

Juan, Antoni Manchado 
i Antoni Roig.

La jornada, que va comptar amb la participació de la FELIB, va servir per donar a 
conèixer les actuacions de les administracions en el marc del Pla Aníbal

Imatges: Ajuntament de Campos.



El Consell Executiu de la FELIB, reunit el passat 
24 de gener en sessió extraordinària, es féu 
ressò de la proposta de les federacions hote-

leres de Mallorca (FEHM), de Menorca (ASHOME) 
i d’Eivissa-Formentera, de la necessitat d’eliminar 
alguns ajuntaments a Mallorca, així com de les de-
claracions del director de l’Associació Empresarial 
de Constructors de Balears a l’edició de Diario de 
Mallorca de diumenge 23 de gener, on culpa-
va els ajuntaments de les Illes Balears 
de milers d’aturats del sector de 
la construcció.
Arran d’aquesta polèmica, el 
Consell Executiu va considerar 
oportú emetre un comunicat 
de premsa que s’envià als 
mitjans de comunicació, així 
com també als presidents de 
les federacions hoteleres i al 
de l’Associació de Construc-
tors, juntament amb una invita-
ció per assistir a la propera reu-
nió del Consell Executiu, previst 
per al 18 de febrer.
Tant pel que fa a una notícia com l’altra, 
la FELIB va voler remarcar el caràcter demagògic 
d’ambdós titulars, atès que tant els responsables 
de les patronals hoteleres com el president de 
l’Associació Empresarial de Constructors de Ba-
lears es limiten a assenyalar els ajuntaments com 
els culpables dels seus mals, però no aporten cap 
solució. 
Els batles i representants dels ajuntaments de-
manaren a les federacions hoteleres que exposin 
com ho farien per eliminar ajuntaments a Mallor-
ca. Pel que fa a les declaracions del director de 
l’Associació Empresarial de Constructors de Ba-
lears, la FELIB negà que les xifres de l’atur siguin, 
en cap cas, atribuïbles a la mala gestió dels ajun-
taments, i que assenyalar-los a ells «és cercar el 
culpable fàcil».
A més, la FELIB va reivindicar «el paper sum-
mament important que juguen els ajuntaments 
dins l’Administració pública», atès que són 
l’administració més propera a la ciutadania i, per 
tant, els qui han de tractar amb les persones «cara 

a cara, dia a dia», i són els ajuntaments les entitats 
que, tot i les dificultats econòmiques, han intentat 
donar resposta a les demandes de la ciutadania, 
moltes vegades cobrint serveis de competències 
que no els pertoquen i que, per tant, no estan obli-
gats a prestar. 
El Consell Executiu va recordar que foren els ajun-
taments els qui han fet els majors esforços per re-

duir la despesa pública i per millorar la gestió 
en temps de crisi econòmica, fent es-

pecial esment del Reial Decret llei 
1/2010, que limita l’endeutament 
de les entitats locals.
La FELIB també es plante-
jà per què les patronals ho-
teleres demanen la supres-
sió d’ajuntaments però no 
es demana la reducció de 
l’Administració supramunici-
pal, com els consells insulars o 

el Govern autonòmic.
El Consell Executiu de la FELIB 
va demanar una mica de respecte 
per a les institucions municipals 

per part de les associacions i responsables 
de col·lectius a l’hora de parlar dels ajuntaments, 
i que no intentin cercar els culpables de la crisi o 
de les xifres de l’atur en les entitats locals, ni en la 
suposada mala gestió dels ajuntaments.
Finalment, el Consell Executiu va convidar els pre-
sidents de les patronals hoteleres i el president de 
l’Associació Empresarial de Constructors de Ba-
lears a assistir a una reunió de la FELIB per tal 
d’escoltar les seves propostes de millora: d’una 
banda, a les federacions hoteleres els demanen 
que exposin quins ajuntaments consideren inne-
cessaris, com farien aquesta supressió i com or-
ganitzarien el nou mapa municipal. De l’altra, al 
president de l’Associació de Constructors li dema-
nen que plantegi quines solucions existeixen per a 
la problemàtica que ell reflecteix i de la qual culpa 
els ajuntaments, i també que esmenti les persones 
que coneix que són tan vàlides i que no es volen 
presentar als càrrecs públics, però que per favor 
aconsellin els polítics locals, els quals sí volen do-
nar la cara i sí es volen presentar a les eleccions.

LA FELIB REBUTJA LA SUPRESSIÓ D’AJUNTAMENTS PROPOSADA 
PER LES FEDERACIONS HOTELERES

“Demanam a les associa-
cions i responsables de 

col·lectius una mica de res-
pecte per a les institucions 
municipals quan es parla 
dels ajuntaments. Els cul-

pables de la crisi no són els 
ajuntaments, ni tampoc la 

mala gestió dels consistoris 
que ens atribueixen.”

Joan Ferrà

La FELIB reivindica l’esforç dels ajuntaments per millorar la gestió i la reducció de la 
despesa pública durant la crisi

La FELIB convida els presidents de les patronals hoteleres i el president de l’Associació 
Empresarial de Constructors de Balears a exposar les seves propostes
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Jornada informativa «La publicació a Internet del catàleg de 
serveis del ciutadà» per donar a conèixer el projecte realitzat 
a vuit municipis de Mallorca:  Campos, Felanitx, Santa Mar-
galida, Lloseta, Llubí, Mancor de la Vall, Porreres i Vilafranca 
de Bonany. Es va informar de l’elaboració del catàleg tipus, de 
la personalització dels procediments, es va presentar un cas 
pràctic i, a més, es va revisar la Llei 11/2007, de 22 de juny, 
d’accés electrònic dels ciutadans als serveis públics. La jorna-
da va acabar amb un col·loqui entre tots els assistents.

 24 · NOVEMBRE
Jornada «L’IVA a les corporacions locals» a càrrec de Pri-
ce Waterhouse Coopers, empresa d’assessorament fiscal, 
adreçada a batles i tècnics dels municipis, amb l’objectiu de 
donar a conèixer la utilitat i els avantatges dels seus serveis 
per a les administracions locals, i fer veure, al mateix temps, 
la possibilitat d’estalviar molts de recursos mitjançant una 
bona gestió de l’IVA. Es va mostrar als ajuntaments com op-
timitzar la tributació per IVA de les administracions i dels 
seus ens públics dependents.

La mesa paritària formada per la FELIB i els sin-
dicats CCOO, UGT-FSP i CSI-CSIF es va reunir 
un any més per tractar del nou Pla de Forma-
ció Contínua per a enguany i per revisar les ac-
tuacions dutes a terme durant l’edició del 2010. 
L’any passat es varen realitzar 27 accions for-
matives repartides entre les quatre illes i amb 
una quota de participació molt elevada. El Pla 
de Formació Contínua 2010 va gaudir d’un pres-
supost de 152.910,68 euros. 

Els sindicats varen presentar propostes de cur-
sos perquè s’incloguin dins el PFC d’enguany, 
atès que cada any cada sindicat duu a terme 
tres accions formatives. La FELIB, de la seva 
banda, també va exposar les seves propostes 
de cursos perquè els sindicats donin el vistiplau i 
signin l’informe favorable per al Pla de Formació 
Contínua de 2011. Posteriorment, s’enviarà la 
proposta a l’INAP, a l’espera que sigui aprovada 
i que s’atorgui la subvenció anual.

La mesa paritària entre els sindicats i la FELIB es reuneix per tractar de les 
previsions per al Pla de Formació Contínua 2011



Pilar Carbonero Sánchez és la batlessa del municipi 
menorquí de Ciutadella i forma part del Consell Exe-
cutiu de la FELIB com a vocal des de març del 2009. 

En aquest qüestionari ens comenta com afronta el 
seu càrrec dins el Consell Executiu i quin és el seu 
parer sobre els principals problemes dels municipis.
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Qüestionaris als membres de la FELIB

AJUNTAMENT DE CIUTADELLA DE MENORCA

1. Com heu assumit, des de la perspectiva de treball, la incorporació al Consell Exe-
cutiu de la FELIB?
El treball més important i enriquidor que es realitza al Consell Executiu de la FELIB és l’anàlisi i 
exposició de les diferents realitats i problemàtiques de totes les entitats locals que conformen 
la Federació. Des de la visió de feina en equip i la cooperació entre les diferents administra-
cions, el Consell Executiu treballa des de la responsabilitat i la consciència que les administra-
cions locals són les més properes a la ciutadania, però també conscients de què l’assumpció 
de certes responsabilitats s’ha de fer des d’una perspectiva de col·laboració entre altres ad-
ministracions.

2. Quines activitats que duu a terme la 
FELIB remarcaríeu?
L’activitat més important que duu a terme 
la FELIB és la defensa del municipalisme. 
En moments de dificultats econòmiques 
com l’actual es fa necessari remarcar el 
paper importantíssim dels ajuntaments, 
especialment com a motors principals 
d’impuls econòmic i de reactivació social. 
En aquest sentit, la unió d’esforços en el si 
de la Federació per tal de definir els àmbits 
competencials entre les diferents adminis-
tracions amb l’objectiu de milllorar el servei 
al ciutadà amb més eficiència econòmica, 
és de les actuacions més necessàries i im-
portants. 

3. I què faríeu ressaltar de les activitats 
del vostre Ajuntament?
Totes les activitats que es duen a terme a 
l’Ajuntament són importants i necessàries, 
des de les que tenen un alt impacte inver-
sor fins a les de gestió més interna, per-
què totes elles acaben donant servei d’una 
manera o altra a les persones, i aquí faria 
ressaltar, en general, l’activitat de totes les 
regidories. Des del punt de vista de realit-
zació de grans línies d’actuació en inver-
sions, destacaria el camí fet en la rehabili-
tació del projecte des Born, imprescindible 
per al desenvolupament de l’activitat cul-
tural al nostre municipi i que ha rebut el 
finançament del Ministeri d’Habitatge. En 
els dos últims anys s’ha dut a terme  tam-
bé un important impuls en projectes me-
diambientals i de mobilitat sostenible, com 
ara l’execució d’una xarxa important de 
carril per a bicicletes. També inversions en 

millora d’espais públics tant en el centre 
històric com en barriades més perifèri-
ques, com és el barri de Dalt sa Quintana 
per mitjà de la Llei de barris de la Conse-
lleria d’Habitatge del Govern de les Illes 
Balears. Però el més important de tot és la 
finalització del projecte del dic exterior que 
donarà un canvi importantíssim a la realitat 
socioeconòmica del nostre municipi. 

4. Quines mancances presenta el vostre 
municipi?
Ciutadella és un municipi amb grans po-
tencialitats tant en l’àmbit social com en 
l’econòmic. El seu nucli antic és un dels 
atractius més importants de la ciutat i, en 
aquest sentit, hi fan falta actuacions que, 
des de la cooperació público-privada, 
facin possible la rehabilitació per seguir 
mantenint el seu atractiu, tant per viure-
hi com des del punt de vista turístic. En 
aquest sentit s’estan estudiant polítiques 
per fer possible aquests objectius. D’altra 
banda, les zones perifèriques i urbanitza-
cions, que de cada vegada tenen més ha-
bitants censats, necessiten també millores 
i la dotació de certs serveis per millorar la 
qualitat de vida de les persones. Les zones 
ARI i la Llei de barris, juntament amb la im-
plantació de brigades de manteniment es-
pecífiques per zones, fan possible un pro-
gressiu assoliment d’aquests objectius. A 
més a més, i atesa la hiperactivitat social 
i cultural del nostre municipi, destacaria la 
necessitat de posar a l’abast instal·lacions 
que donin sortida a aquesta necessitat i 
siguin alhora espais de convivència i inter-
canvi. W
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Pilar Carbonero Sánchez - batlessa

Edita: Federació d’Entitats Locals de les Illes Balears (FELIB), amb el suport del Departament de Normalització 
Lingüística del Consell de Mallorca

Consell de redacció: Joana Maria Sansó Mascaró i Joana Alomar Serra - Disseny i maquetació: Joana Maria Sansó Mascaró 
Redacció i administració: C. del General Riera, 111, 07010 Palma (Mallorca) - Tel.: 971 76 09 11 - Fax: 971 76 31 02

Web: www.felib.es - A/e: felib@felib.es - Fotografies: Arxiu Premsa de la Felib - Impressió: Gràfiques Gelabert 


